
ЧИТАЙ 
І МОВУ ВИВЧАЙ!

Поїхати до Ірпеня чи Ірпеню?  
Новий правопис у дії!

У цьому тексті ти дізнався / дізналася цікаві факти про 
український Ірпінь, зокрема про приїзд до цього міста 
відомого й одночасно нікому не відомого Бенксі. До 
речі, а як правильно сказати: “Митець приїхав до ІрпенЯ 
чи ІрпенЮ”? Спробуємо все з’ясувати, аби не робити 
помилок.

За попередньою версією правопису, іменники на 
позначення назв населених пунктів чоловічого 
роду в родовому відмінку могли отримувати 
тільки закінчення -А/Я: ХарковА, ГостомелЯ, 
ЛондонА.

Але в новій версії правопису 2019 року відбулася 
зміна: тепер назви населених пунктів чоловічого 
роду можуть мати в родовому відмінку два типи 
закінчень -А/Я та -У/Ю: КиєвА й КиєвУ, ПарижА й 
ПарижУ, МаріуполЯ й МаріуполЮ.
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Наведи власні приклади  
назв населених пунктів чоловічого роду. 

Запиши форми цих слів у родовому відмінку.

Тепер ти знаєш більше 

 про нові правописні норми!


